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Fastighetsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2015-02-17, § 10 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 17 februari 2015 kl. 16.30 – 17.15 
   

 Plats Orangeriet, Åkeshovs slott 

 
   

 Justerat Tisdagen den 3 mars 2015 

  

 

 

Jan Valeskog Richard Bengtsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordförande   

Richard Bengtsson (FP) vice ordförande  

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Maria-Elsa Salvo (S)  

Åke Askensten (MP)  

Hanna Begler (MP) 

Henrik Sjölander (M)   

Mikael Eskman (M)  

Erika Wing (M)  

Tomas Tetzell (M)  

Helena Eklund (FP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Sanna Sjögren (V) för Mehdi Oguzsoy (V) 

 
Ersättare: 

Lars Arell (S)  

Anny Sandgren (S)  

Birger Kato (S)  

Anna Forssell (S)  

Martin Hansson (MP)  

Elisabeth Hellström (M)  

Leif Bokström (M)  

Per Ankersjö (C)  

Lisa Fuglesang (KD)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Juan Copoví Mena, Ann-Sofie Chudi, Åse Geschwind, 
Carina Jonsson, Christine Oljelund, Jenny Rydåker, Anna Wahlström och 
Pontus Werlinder samt personalföreträdarna Birgitta Andersson och Reza 
Etemad och borgarrådssekreteraren Karin Kolk. 
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 § 10 
Upprustning och utveckling av Medborgarhuset med 
idrottsnämndens lokaler. Reviderat inriktningsbeslut 
Dnr 4.3-067/2015 

 
Beslut 

Fastighetsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Fastighetsnämnden godkänner reviderat inriktningsbeslut för 

 upprustning och utveckling av Medborgarhuset i enlighet 

 med kontorens tjänsteutlåtande. Fastighetskontoret ges i 

 uppdrag att ta fram underlag till genomförandebeslut till en 

 kostnad om ytterligare 13 mnkr till totalt 25 mnkr varav  

 10 mnkr för idrottsnämndens lokaler. 

 

2 Fastighetsnämnden hemställer ärendet till kommun-

 fullmäktige. 

 
Handlingar i ärendet 

Fastighetskontorets, idrottsförvaltningens och kulturförvaltningens 

gemensamma tjänsteutlåtande från den 2 februari 2015. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) finner att nämnden beslutar enligt 

kontorens gemensamma förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), 

Åke Askensten m.fl. (MP) och Sanna Sjögren (V) enligt följande: 

 

Från start har Medborgarhuset varit en plats för kropp, själ 

och bildning. Genom förslaget till beslut skapas 

förutsättningar för ökad samverkan mellan husets olika 

verksamheter. Verksamheterna görs också mer synliga, bland 

annat genom en ingång via tunnelbanan. Det är dessutom 

positivt att stråket utmed Folkungagatan görs mer levande och 

attraktivt. Hela huset ska upplevas öppet, angeläget och 

tillgängligt för alla. 

 

Vi vill särskilt poängtera vikten av att upprustningen 

resulterar i olika typer av möteslokaler. Lokaler viktiga för 

den demokratiska infrastrukturen, tillgängliga för föreningsliv 
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och andra till överkomliga kostnader.  

 

I Medborgarhuset ska människor mötas, samarbeta och verka 

genom föreningar, klubbar, institutioner och företag. 

 

Särskilt uttalande lämnas av vice ordföranden Richard Bengtsson 

m.fl. (FP) enligt följande: 

 

Det är mycket positivt att en genomgående upprustning av 

Medborgarhuset kan komma till stånd.  

 

Detta mycket centralt belägna offentliga rum kan bli mer 

fysiskt tillgängligt, effektivt utnyttjat och ändamålsenligt 

utrustat genom en välkommen modernisering. De ökande 

kostnaderna jämfört med det tidigare förslaget måste dock 

givetvis beaktas, så att ekonomiskt utrymme finns i 

bibliotekets och andra kommunala verksamheters budgetar 

för framtida ökade utgifter.  

 

Vi beklagar också om den tänkta direkta kopplingen mellan 

biblioteket och tunnelbanan inte kan förverkligas. Att kunna 

gå direkt från tunnelbanans vimmel och brådska till böckernas 

och bibliotekets lugnare litterära värld vore en stor fördel inte 

minst för spontanbesök. Staden bör sträva efter att biblioteken 

i största möjliga utsträckning ska finnas där människor vistas 

och rör sig. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Henrik Sjölander m.fl. (M) enligt 

följande: 

 

Det är glädjande att upprustningen och utvecklingen av 

Medborgarhuset nu sätts igång för att öka dess attraktivitet 

och tillgänglighet. Upprustningen är omfattande där inte bara 

kulturförvaltningens ytor omdisponeras utan även 

idrottsförvaltningens lokaler med Forsgrénska badet rustas 

upp till en kostnad på 200 mnkr.  

 

Upprustning av andra simhallar såsom Farsta simhall och 

Åkeshovs simhall har visat att kostnaderna ofta springer iväg 

jämfört vad som ursprungligen har budgeterats. Det är därför 

viktigt att hålla noggrann koll på kostnaderna för 

upprustningen och utvecklingen av Medborgarhuset och i 

synnerhet de kostnader som är avsedda för Forsgrénska badet 

och idrottsförvaltningens lokaler så att dessa inte ökar kraftigt 

utöver de föreslagna 200 mnkr.   

 
Ersättaryttrande 

Per Ankersjö (C) och Lisa Fuglesang (KD) instämmer i särskilt 
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uttalande från Henrik Sjölander m.fl. (M). 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


